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PROTOKÓŁ NR XXVI/2013 

z XXVI sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy dnia 7 czerwca 2013 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00

 – 10
30 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      14 
 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Józef  Krzeszowski  - Członek Komisji OZKiS 

5. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

7. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

8. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

9. Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

10.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

11.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

12.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

13.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

14.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 
 

Nieobecny radny 

1. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 
 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Leszek Gierczyk    - Sekretarz Gminy 

4. Magdalena Tronina  - Inspektor UG 

5. Leszek Wójcik    - Sołtys wsi Broników 

6. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

11.Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

12. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

13. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B  

14. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

15. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

16. Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

17. Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 
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18.  Stanisław  Grajoszek  - Sołtys wsi Kamion 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXVI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2013 rok. 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2013-

2021. 

c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2012 rok, 

d) udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2012 rok, 

e) zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu gminy 

w 2013r., 

f) zmiany uchwały Nr XXIV/152/2013 z dnia 22 marca 2013r. Rady Gminy 

Wierzchlas w sprawie uchwalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi położonymi na obszarze Gminy 

Wierzchlas 

6. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad XXVI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
 

Punkt 1 

 

Otwarcie XXVI sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał, radna Powiatu 

Wieluńskiego Krystynę Miśkiewicz, Panie radne i Panów radnych, Panią sołtys 

i Panów sołtysów, oraz pracowników Urzędu Gminy,  Wójta, Sekretarza Gminy, 

Skarbnika Gminy.  

Stwierdził, że na sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym, może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 
 

 

 

 

 

Punkt 2 
 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad w zawiadomieniach w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego 

porządku. Do porządku obrad należy wprowadzić dodatkowa uchwałę 
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w sprawie uchylenia uchwały Nr XXV/159/2013 z dnia 30 kwietnia 2013r (e-

deklaracje) i podjąć nową. 

Sekretarz zmiany uchwały dokonać należy ze względu na wymogi techniki 

prawodawczej. 

Nie było uwag do przedstawionego porządku obrad w związku z tym 

Przewodniczący poddał  projekt porządku obraz wraz ze zmianami pod 

głosowanie i przyjęty został jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych. 
 

Punkt 3 

 

Przyjęcie protokołu XXV sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wyłożony protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 14  radnych. 
 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia 30 kwietnia 2013 r. do dnia 7 czerwca 2013 r. i została przyjęta 

jednogłośnie. Załącznik stanowi nr 2 do protokołu. 
 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2013 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Teresa Nowak, projekty  uchwał omawiane 

były szczegółowo na posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy są uwagi lub 

pytania ponieważ nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił 

Skarbnik Gminy Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr 

XXV/160/2013 w /w sprawie. 

Czy są uwagi bądź pytania do treści projektu uchwały. 

Nie było więcej uwag ani pytać w związku z tym uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  
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b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 

2013 – 2021, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  

było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Skarbnik Gminy Teresę 

Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr XXVI/161/2013 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 
 

c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania  

budżetu za 2012 rok, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił o wprowadzenie do 

tematu Skarbnika Gminy. 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak  poinformowała, że zgodnie z ustawą o 

finansach publicznych do kompetencji Rady Gminy należy zatwierdzanie nie 

tylko sprawozdania z wykonania budżetu, ale również sprawozdania 

finansowego, na które składa się szereg bilansów jednostki za 2012 rok. 

Sprawozdania były szczegółowo analizowane na posiedzeniach Komisji stałych 

Rady Gminy. Otrzymaliśmy opinię z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 

o tym sprawozdaniu. Zapytała czy są uwagi, bądź wnioski ze strony radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy – Jacek Młynarczyk poinformował, że 

wszyscy radni otrzymali materiały i zapoznali się z treścią sprawozdań. Wobec 

braku uwag radnych poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Barbarę 

Puczkowską o odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Wierzchlas sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2012 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska odczytała uchwałę 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi                              

Nr IV/90/2013 z dnia 15 maja 2013 w sprawie opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy Wierzchlas za 2012r.  

Następnie Przewodniczący rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Jerzego Cieślaka o odczytanie Opinii  

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchlas o wykonaniu budżetu Gminy 

Wierzchlas za 2012r 

Przewodniczący Rady Gminy  Jacek Młynarczyk – otwarł dyskusję na temat 

sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2012 rok. 

Przewodniczący nadmienił, że radni szczegółowo omawiali i analizowali 

sprawozdania na posiedzeniach komisji. 
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Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji.  

Z uwagi na to, że nie było uwag ani pytań w tym temacie, Przewodniczący 

Jacek Młynarczyk poprosił Martę Kowalczyk  o odczytanie projektu uchwały Nr 

XXVI/162/2013 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2012 rok. Następnie  uchwała poddana 

została pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

d) udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za  

2012 rok, 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak  poinformowała, że kolejna ważną  

kompetencją Rady Gminy przewidziana zarówno w Ustawie o samorządzie 

gminnym, jak i w Ustawie o finansach publicznych jest udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2012. Stwierdziła, że 

sprawozdania finansowe przedstawiane są przez Wójta i oceniane przez Radę 

Gminy. Szczególna  jest tutaj rola Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk porosił Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Jerzego Cieślaka o odczytanie wniosku Komisji 

Rewizyjnej  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wierzchlas 

z tytułu wykonania budżetu za rok 2012. 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Jerzego Cieślaka odczytał wniosek 

Komisji Rewizyjnej  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Wierzchlas z tytułu wykonania budżetu za rok 2012. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk porosił 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska o odczytanie 

uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi                              

Nr IV/140/2013 z dnia 3 czerwca 2013 w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Wierzchlas odnośnie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Wierzchlas za 2012r.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska odczytała uchwałę 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi                              

Nr  IV/140/2013 z dnia 3 czerwca 2013 w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Wierzchlas odnośnie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Wierzchlas za 2012r.  
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają uwagi do przedłożonego 

sprawozdania  oraz  odczytanej uchwały i otworzył dyskusję nad wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

Z uwagi na brak uwag ze strony radnych, Przewodniczący Rady Gminy poprosił 

Martę Kowalczyk odczytanie projektu uchwały Nr XXVI/163/2012 w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium. Uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.   

e) zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu 

gminy w 2013r., 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  

było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Skarbnik Gminy Teresę 

Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr XXVI/164/2013 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 
 

f) uchylenia uchwały Nr XXV/159/2013 rady Gminy Wierzchlas z dnia 30 

kwietnia 2013r. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  

było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Magdalenę Tronina 

o odczytanie projektu uchwały Nr XXVI/165/2013 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych 
 

g) zmiany uchwały Nr XXIV/152/2013 z dnia 22 marca 2013r. Rady Gminy  

Wierzchlas w sprawie uchwalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi położonymi na obszarze Gminy 

Wierzchlas 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  

było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Magdalenę Tronina 

o odczytanie projektu uchwały Nr XXVI/166/2013 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych 
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Punkt 6 
 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poprosił o zabranie głosu 

Panią Krystynę Miśkiewicz Radną rady Powiatu w Wieluniu. 

1) Radna Powiatu Wieluńskiego Krystyna Miśkiewicz witam wszystkich  

serdecznie i chciałam pogratulować wykonania budżetu za 2012 r. oraz 

udzielenia absolutorium Panu Wójtowi.  

Na jednej z poprzednich sesji zostałam zobligowana przez radnych do złożenia 

interpelacji w sprawie skrzyżowania drogi powiatowej z drogą wojewódzką 

w miejscowości Wierzchlas. Staram się Gminę Wierzchlas reprezentować jak 

najbardziej solidnie i żeby nie przynieść wstydu. Na ostatniej sesji na której nie 

mogłam być obecna ponieważ w tym samym czasie była sesja w Powiecie, 

radna Anna Olejnik odczytała interpelację złożoną przeze mnie na sesji Rady 

Powiatu. Na złożoną interpelację jeszcze nie otrzymałam  odpowiedzi jak tylko 

otrzymam odpowiedź na interpelację to zaraz przekażę ją radnym Gminy 

Wierzchlas. Na sesji Rady Powiatu obecny był Pan Dyrektor Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Łodzi, któremu sprawa skrzyżowania w Wierzchlesie jest 

bardzo dobrze znana. Pan Dyrektor poinformował, że w 2014 r. będą chcieli 

wykupić wszystkie grunty pod skrzyżowanie, a jeżeli będą pieniądze to 

przystąpią do wykonania tego ronda. Nad sprawą skrzyżowania należy cały czas 

czuwać. Informowałam  również Pana Dyrektora, że jest to niebezpieczne 

skrzyżowanie, na którym dochodziło do śmiertelnych wypadków, dlatego 

sprawę należy monitować i nadal czekam na odpowiedź w tej sprawie. 

Kolejną sprawą jaką chciałabym przedstawić radnym jest temat wieluńskiego 

szpitala, ponieważ pojawiają się różne informacje, które nie do końca są pełne i 

dlatego podzielę się moimi wiadomościami. Uchwałą Rady Powiatu szpital 

zostanie przekształcony w spółkę prawa handlowego, nazwa będzie brzmiała 

Szpital Powiatowy im. Zygmunta Patryna w Wieluniu. W ramach odbytego 

konkursu zostały powołane władze spółki. Na podstawie podjętej uchwały  

określona została liczba osób wchodzących w skład Zarządu, jak i Rady 

Nadzorczej. Uchwała mówiła, że do Zarządu Spóółki ma być powołane od 1 do 

2 osób, natomiast do Rady nadzorczej od 3 do 5 osób. Na stanowisko prezesa 

spółki przeprowadzony został konkurs, który wygrała Pani Bożena Łaz. Złożone 

do komisji konkursowej dokumenty przez Panią Bożenę Łaz były bardziej 

wiarygodne i bardziej rzetelne w związku z tym otrzymała wyższą ocenę. 

Później odbyło się spotkanie z jedna i drugą kandydatką na stanowisko prezesa. 

Panie mówiły o swoich planach i pomysłach na uzdrowienie naszej placówki 

medycznej i w tym rankingu również wygrała Pani Bożena Łaz.  Państwo 

spotkali się na pewno w prasie z informacją, że pani Mróz, która kandydowała 
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na prezesa szpitala jak i członka zarządu proponowała zwolnienia 100 

pielęgniarek co spotkało się ze dezaprobatą  komisji. Z  kolei pani Bożena Łaz 

zaproponowała zwolnienie 30 osób ale są to osoby w wielu emerytalnym bądź 

przedemerytalnym, które będą mogły otrzymać świadczenia. Komisja kierując 

się przedstawionymi  i przedłożonymi  informacjami  przez obie Panie wybrała 

Panią Bożenę Łaz. Odnośnie spraw finansowych bilans zamknięcia jednostki 

będzie zarazem bilansem otwarcia spółki w związku z tym  całe dobrodziejstwo 

szpitala przejdzie na nowo powstałą spółkę. Powiat wieluński będzie kredytował 

wszystkie zobowiązania szpitalne i pokryje je z kredytu, w związku z tym nowo 

powstałą spółka  nie będzie już obciążona żadnymi długami i będzie działała 

prawidłowo. Dla pacjentów nie będzie żadnej różnicy tylko będzie lepiej, 

a nowo powstała spółka będzie pracowała lepiej.     

Jeśli radni mają jakieś pytania w tej kwestii to chętnie na nie odpowiem. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – skoro szpital będzie 

spółką prawa handlowego to będzie konkurowała z prywatnymi jednostkami 

o kontrakty z Narodowym Funduszem Zdrowia w związku z tym czy 

pracownicy Wieluńskiego szpitala nie będą musieli podpisywać umowy 

o zakazie konkurencji. 

Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicza w umowie spółki zawarty został zapis 

dotyczący zakazu konkurencji  w przypadku gdy kontrakty zawierane będą 

z NFZ.  

Nie było więcej pytań w tym temacie.  

2) Sołtys Wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska odczytała pismo  

mieszkańców Kraszkowic z ulicy Słonecznej w Kraszkowicach (kserokopia 

pisma stanowi  załącznik do protokołu). 

 Wójt temat ten poruszany jest od kilku lat i jeśli była by taka możliwość to na 

pewno w tym zakresie zostało by coś zrobione. Na tym odcinku drogi problem 

dotyczy odprowadzenia wody dowiedziałem się od Pani Sołtys z Kraszkowic, że 

podczas ostatnich obfitych deszczy mieszkańcy wysunęli dwie koncepcje. Jedna 

z koncepcji jest taka żeby od strony pól (droga ma szerokość tylko 6,5 m) 

ułożyć kolektor burzowy i żeby woda wpływała w kratki ściekowe. Jest to 

zadanie bardzo drogie. Średnio drogie zadanie  i to jest druga koncepcja to 

ułożenie chodnika na ul. Słonecznej i należy wykonać to w taki sposób, żeby na 

dość wąskiej drodze mogły minąć się samochody.  Teren w Tm miejscu jest 

zupełnie płaski i woda musi spływać powierzchniowo drogą, jeśli wykopany 

zostanie rów to z tego rowu woda musiałaby być wypompowywana. Nad tą 

sprawa można cały czas dyskutować i zastanowić jak to rozwiązać nie jest to 

sprawa na sesję ponieważ są to szczegółowe sprawy techniczne, nad 

wykonaniem chodnikiem można się zastanowić i gminę będzie stać.   
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3) Radny Marek Leszczyk w miejscowości Krzeczów przy drodze  

wojewódzkiej  znajduje się rów, który jest cały czas zalewany, a  po ostatniej 

ulewie jaka miała miejsce w Boże Ciało woda wylała się z rowu i zalała posesję 

Państwa Kinasów. Woda wlała się w piwnicy pod sufit.  Do Krzeczowa 

przyjechał Pan Kierownik Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi i zarzucił 

mieszkańcom że sami są sobie winni i że sami powinni czyścić sobie rów. Pan 

Kierownik zachował się niestosownie w stosunku do mieszkańców, a Pani 

Kinas zarzucił że nadużywa alkoholu (a jest to osoba w ogóle nie pijąca 

alkoholu) zamiast zająć się rowem. Takie zachowanie było skandaliczne. 

W związku z tym mam pytanie czy to mieszkańcy mają czyścic rowy? 

Wójt mieszkańcy nie mają obowiązku czyszczenia rowu, do ich obowiązków 

należy tylko czyszczenie przepustów, które znajdują się na wjeździe na daną 

posesję,  tak aby był drożny. Z kolei przepusty, które znajdują się przy drodze 

wojewódzkiej ale woda schodzi drogą powiatową to czyści Zarząd Dróg 

Wojewódzkich chociaż sa różne dyskusje i zachowania ze strony Zarządu Dróg, 

ponieważ nie chcą tego robić. 

Radny Marek Leszczyk przybyły na miejsce Kierownik Zarządu Dróg 

Wojewódzkich powiedział, ze tego rowu nie wyczyści, ponieważ problem 

powstał w momencie jak budowali most i Zarząd za to nie ponosi 

odpowiedzialności, a rów nie odbiera wody, która wpływa na posesję Państwa 

Kinas.  

4) Radna Sylwia Wrzała jeśli chodzi o ostatnie ulewy to pokazało nam to jak 

ciężką mamy sytuację jeśli chodzi o drogi wojewódzkie czy też powiatowe. 

Chciałam sie zwrócić do Pana Wójta z prośbą o przekazanie interpelacji do 

Zarządu Dróg Powiatowych o wykonanie okresowego przeglądu wszelkich 

rowów odwadniających drogi powiatowe jak i do Zarządu Dróg Wojewódzki 

o wykonanie okresowych przeglądów rowów które należą do ich obowiązków. 

Jest to niezbędne bowiem ostatnie ulewy spowodowały, ze cześć mieszkańców 

z obszaru ulicy Południowej i nie tylko w Wierzchlesie miały pozalewane 

piwnice, podwórka. Zdaje sobie sprawę że rowy nie są przystosowane do takiej 

ilość i deszczu na raz ale po deszczu i tak woda nie ma odpływu tylko zalega w 

rowach. Dlatego zwracam się z próbą o wystosowanie pisma do Zarządu Dróg 

Powiatowych i Zarządu Dróg Wojewódzkich w tej sprawie.  

Chciał również podziękować Radnej Powiatu Wieluńskiego Krystynie 

Miśkiewicz za  złożenie interpelacji i zaopiekowanie się naszymi wnioskami 

dotyczącymi skrzyżowania w Wierzchlesie, niebezpiecznego skrzyżowania. 

Pisma sa wysyłane i pisma przychodzą, zawsze jest tekst jeden i skuteczny że 
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nie ma pieniędzy. Jeżdżąc po Polsce można zwrócić uwagę, że są różne ronda 

nawet namalowane na które ludzie od razu zwracają uwagę  jak mają jeździć. 

Takie rondo jest w Namysłowie czy Kluczborku tylko u nas we Wierzchlesie 

nic. Droga Wojewódzka pokazuje nam że jest w fatalnym stanie  chociaż 

kierownictwo Zarządu Dróg Wojewódzkich wykazuje nam cos zupełnie innego 

tz., że nie mamy dróg złych. Nie mamy dobrych chodników np. 

w Kraszkowicach gdzie jest kulminacja ruchu jeśli chodzi o wioskę, zalega 

woda na drodze wojewódzkiej są koleiny. Droga jest naprawiana „łatana” co 

jakiś czas ale jest to niedokładne. Jeśli chodzi o rondo to ja już trące nadzieję, że 

dzieje się to zbyt długo od 2002 roku, wówczas do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich wysyłane zostały pisma , ale i tak nic się nie dzieje w tej 

sprawie. Obliguję wszystkich radnych że kolejne pismo będzie przygotowane 

w miesiącach sierpień-wrzesień br. i przesłane do Zarządu Dróg aby na rok 

2014 zabezpieczyć środki na realizację  tego zadania w budżecie województwa. 

W pismach z Zarządu Dróg jest zapewnienie że w 2015 r.  maja rozpocząć się 

prace remontowe na drodze wojewódzkiej ale czy znajdą się to środki 

w budżecie województwa?  

Gmina Wierzchlas znajduje się za daleko od województwa i należało by się 

zastanowić czy nie należałoby blokować drogi aby ktoś się ta sprawa 

zainteresował.  

Lustro na razie jest przejezdne ale zbliżają się miesiące jesienne i zimowe i jak 

zwykle będzie kolejny problem  do rozwiązania i wystosowane kolejne pismo 

o to, że lustro nie spełnia swoich parametrów i warunków  bezpieczeństwa. 

Przygotowane pismo przekazane zostanie również na ręce radnej Powiatowej 

oraz poprosiła radna o przekazanie otrzymywanych pism z województwa 

w sprawie ronda.  

Sprawa ronda jest tak ważna dla mieszkańców, że jestem gotowa wystosować 

pismo do Ministra Infrastruktury Drogowej jak dba się o bezpieczeństwo 

mieszkańców oraz użytkowników dróg. 

5) Radny Józef Krzeszowski, chciałem wrócić do problemu który poruszany  

był na dzisiejszej sesji a mianowicie o odprowadzeniu wody na ulicy 

Południowych po ostatnich dużych ulewach. Wykonane zostały częściowe prace  

na ulicy Południowej, które miały usprawnić odbiór wody ale ulewa jaka 

nawiedziła nasze okolice w Boże Ciało była tak ogromna, że  woda opadowa 

zalała posesję mieszkańca, który uczestniczył na jednej z sesji Rady Gminy 

Wierzchlas właśnie z problemem odwodnienia i to właśnie na jego posesję 

wpłynęła duża ilość wody i podtopiła mieszkanie.  Straż nie przyjechała 

ponieważ nie były zalane ani piwnice ani mieszkanie. Zlitowała się tylko 

opatrzność że przestało padać i woda opadła i teraz rodzina ta może egzystować. 
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Prosił bym aby zmobilizować Rejon Dróg  do dokonania  lustracji kolektora 

ponieważ nie spełnia on swojej roli i nie odbiera takiej ilości wody, w związku 

z tym należy dokładnie sprawdzić drożność tego kolektora.  

6) Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak – na ulicy Południowej znajduje  

się zastoisko wody na przeciwko posesji nr 130, woda zalega u Państwa Cłapa, 

Słomiński i Bednarka miały zostać wykonane  dwa przepusty, jednak do dziś nie 

zostały wykonane. W tym przypadku należy zebrać pobocze od strony działki 

Pana Korpala, ponieważ pobocze jest wyższe od jezdni i woda stoi na jezdni. 

Rejon Dróg tłumaczy się że nie ma środków na realizację zadania.  Pan 

Burzyński powinien przyjechać i zobaczyć jak wygląda sytuacja na tym odcinku 

drogi. 

Wójt wyjaśnił, że jeśli w kratkę burzową miła by zostać zebrana woda 

i wprowadzona do kolektora ściekowego to musiał by być ułożony krawężnik, 

przy działce Pana Korpala a jeśli ułożony został by krawężnik to w związku 

z tym musiał by być budowany chodnika.  

Radny Józefa  Krzeszowski popieram przedstawiony przez Sołtysa problem 

ale nie można zebrać pobocza i puścić wody na drogę bowiem wówczas wejdzie 

ona na posesję sąsiadującą z działką Pana Korpala.  Wykonany w latach 1995r.  

kolektor został uszkodzony przez nieodpowiednie zamontowanie kratki 

ściekowej i wprowadzenie z tej kratki wody do kolektora i nie jest on tak drożny 

jak być powinien.  

Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz – zobowiązuje się że jeszcze dziś 

powiadomi o tej sytuacji Powiatowy Zarząd Dróg.  

Radna Sylwia Wrzała jeśli Radna Powiatowa będzie przekazywała 

jakiekolwiek informacje do Powiatowego Zarządu dróg to bardzo bym prosiła 

aby powiadomić w tym temacie sołtysa jak również radnych z Wierzchlas, 

abyśmy mogli uczestniczyć w dokonywanej przez Zarząd Dróg wizji na gruncie.  
 

 

Punkt 7 

 

Zakończenie obrad XXVI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXVI sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

„XXVI sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

Obrady zakończono o godzinie 10
30

. 

 


